
Eläinsuojelu 
Suomessa



Laki suojelee eläimiä 
Suomessa on laaja eläinsuojelulaki.
Se määrää, miten eläimiä täytyy hoitaa ja suojella.
Jos eläimiä kohdellaan huonosti,
viranomainen puuttuu tilanteeseen.

Laki koskee kaikkia eläimiä.
Lakia uudistetaan parhaillaan.
Tavoite on, että uusi laki suojelee eläimiä kivulta, tuskalta 
ja asioilta, jotka haittaavat niiden hyvinvointia.
Lain tavoite on myös lisätä 
eläinten kunnioitusta ja hyvää kohtelua.

Suomessa lemmikki on 
osa perhettä 

Suomessa yleisimmät lemmikit
ovat kissa, koira ja kani.
Melkein kaikki koirat ja kissat 
asuvat kotona ihmisten kanssa, 
ja ne ovat perheenjäseniä.

Yleensä lemmikkejä hoidetaan 
oikein hyvin.



Lain mukaan eläintä täytyy hoitaa
ainakin kerran vuorokaudessa.
Siksi kissaa, koiraa tai edes akvaariokalaa 
ei saa jättää yksin kotiin yli vuorokaudeksi. 

Lain mukaan eläimen täytyy saada apua aina,
kun se on sairas.
Jos sairautta ei voi parantaa ja eläin kärsii,
se pitää lopettaa eli tappaa.
Laki kertoo, kuka saa lopettaa eläimen
ja millä tavalla.

Eläin ei saa kärsiä turhaan.



Kaikki eläimet ovat yhtä tärkeitä
Kaikilla eläimillä on itseisarvo.
Se tarkoittaa, että eläin on arvokas omana itsenään
ja että kaikki eläimet ovat yhtä arvokkaita.
Eläimen arvo ei riipu siitä,
mitä hyötyä eläimestä on ihmiselle.
Eläimen äly, koko tai ulkonäkö
ei vaikuta sen arvoon.
Eläimen elämää täytyy kunnioittaa aina.

Eläimen täytyy saada olla eläin
Laki määrää,
millaisessa tilassa lemmikkiä saa pitää.
Esimerkiksi koira tai kissa saa olla häkissä
vain tilapäisesti. 
Koiran täytyy saada liikkua ulkona.
Se ei saa olla aina pihalla tarhassa
tai kiinni ketjussa.
  
Laki koskee myös tuotantoeläimiä
eli eläimiä, joista saadaan ruokaa.
Niillä pitää olla mahdollisuus käyttäytyä 
niiden oman lajin tarpeiden mukaan.
Se on tärkeää eläimen hyvinvoinnille.

Eri eläinlajeille on omat säädökset
uudessa eläinsuojelulaissa.
Esimerkiksi linnulla täytyy olla mahdollisuus lentää
ja pyrähtää orrelta toiselle.
Koiran täytyy päästä ulos joka päivä.



Harkitse tarkasti
ennen kuin otat lemmikin
Lemmikin ottaminen
on suuri päätös.
Ennen kuin otat lemmikin,
etsi tietoa sen eläinlajista ja hoidosta.
On tärkeää tietää esimerkiksi,
viihtyykö eläin yksin vai laumassa
ja onko se aktiivinen päivällä vai yöllä.

Kun hankit koiran, kissan tai muun lemmikin,
ole tarkka, että et tue pentutehtailua.
Eläintä ei kannata ostaa nettipalstalta.
Usein netistä ostettu lemmikki 
voi huonosti.

Suomessa koiraa tai kissaa
ei voi ostaa eläinkaupasta.



Yksi hyvä tapa saada lemmikki
on ottaa eläin, jolla ei ole kotia.
Uutta kotia etsiviä eläimiä on eläinsuojeluyhdistyksillä
ja muilla yhdistyksillä, jotka auttavat kodittomia eläimiä. 

Ennen kuin hankit eläimen:
•	 Hanki tietoa eläinlajista ja sen tarpeista.
•	 Selvitä, mistä haluamasi lemmikin voi hankkia. 
•	 Käy katsomassa eläintä.
•	 Varmista, että se on kasvanut hyvissä oloissa. 
•	 Hanki eläimelle ruokaa ja kaikki tarvittavat tavarat 

ennen kuin se saapuu kotiisi. 
•	 Älä koskaan osta eläintä, 

joka on pyydystetty luonnosta. 

Kaikki Suomessa asuvat koirat
täytyy rekisteröidä koirarekisteriin.



Suomessa on 
vähän tartuntatauteja
Monissa maissa on tauteja,
jotka ovat tarttuneet eläimestä ihmiseen.
Suomi on vapaa monesta tällaisesta
tartuntataudista.

Rokotukset ehkäisevät  
tauteja
Suomen rajaviranomaiset valvovat,
että Suomeen saapuu vain eläimiä, 
jotka on rokotettu Suomen lain mukaan.
Rokottaminen on tärkeää,
että taudit eivät leviä ulkomailta Suomeen.

Rokotukset ehkäisevät tauteja.



Jos Suomeen tuo ulkomailta
esimerkiksi koiran, kissan tai fretin,
eläimellä pitää olla muun muassa rabies-rokotus.
Koiralla pitää olla myös
ekinokokki-heisimatolääkitys.

Rokotukset auttavat myös,
että taudit eivät leviä eläimestä toiseen Suomessa.
Esimerkiksi parvovirus on koiralle niin vaarallinen,
että koira voi kuolla siihen.
Siksi koira pitää rokottaa parvovirusta vastaan.

Koirat ja kissat tarvitsevat usein rokotusten lisäksi
säännöllisesti madotuksen eli loishäädön.
Se auttaa, ettei eläin kärsi loisista.

Kysy eläinlääkäriltä, tarvitseeko sinun lemmikkisi madotuksen.



Sairas lemmikki täytyy hoitaa 

Jos eläin on sairas, 
se täytyy viedä eläinlääkäriin. 
Lemmikin sairaus voi olla vaikea huomata,
koska eläin yrittää usein salata sairauden.

Lemmikki voi olla sairas, jos 

•	 se kyyhöttää 
eli pysyy kauan samassa asennossa ja näyttää surkealta

•	 sen silmistä tai sieraimista valuu eritettä tai se yskii 
•	 se ei liiku normaalisti 
•	 se puree tai on vihainen 
•	 se laihtuu tai ei syö 
•	 se ripuloi tai oksentaa
•	 se raapii tai nuolee itseään 
•	 se juo enemmän kuin ennen. 

Sairas lemmikki pitää viedä eläinlääkäriin.



Jos eläimellä on hätä,
sitä täytyy auttaa 

Jos epäilet, että eläin tarvitsee apua,
toimi.

Ota yhteyttä eläinsuojeluviranomaiseen.
Turhaa ilmoitusta ei ole,
vaan on viranomaisen tehtävä tutkia,
tarvitseeko eläin apua.
Eläinsuojeluviranomaisia ovat esimerkiksi
kunnan valvontaeläinlääkäri ja poliisi.

Valvontaeläinlääkärin yhteystiedot löydät
kaupungin tai kunnan verkkosivuilta,
kun haet tietoa sanalla ”eläinsuojelu” tai ”eläinlääkäri”.
Voit myös soittaa kunnan vaihteeseen 
eli yleiseen puhelinnumeroon
ja kertoa, että olet huolissasi eläimen hyvinvoinnista.

Poliisin yhteystiedot ovat verkossa 
osoitteessa www.poliisi.fi

Valvontaeläinlääkäri

Poliisi
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Eläintä täytyy auttaa,
jos se on sairas,
loukkaantunut 
tai sillä on muu ongelma.

Soita numeroon 112 heti
esimerkiksi silloin, kun 
•	 eläin kohtaa väkivaltaa
•	 eläin on pulassa paikassa, josta se ei pääse pois
•	 tilanne on vaarallinen eläimelle ja ihmisille, 

on tapahtunut esimerkiksi hirvikolari.

Jos et tiedä miten toimia, kysy neuvoa

•	 SEYn eläinsuojeluneuvojan yhteystiedot  
ovat netissä osoitteessa: sey.fi/elainsuojeluneuvojat 

•	 Paikallisen eläinsuojeluyhdistyksen yhteystiedot 
ovat netissä osoitteessa: sey.fi/jasenyhdistykset

•	 Voit kysyä neuvoa myös Eläinsuojelu-chatistä  
suomeksi tai englanniksi osoitteesta: sey.fi

Sinun ei tarvitse kertoa omaa nimeäsi,
kun kysyt neuvoa näistä paikoista.

Jos eläin tarvitsee apua heti,
soita hätänumeroon 112.

Eläintä täytyy auttaa,
jos se on sairas,
loukkaantunut 
tai sillä on muu ongelma.

Soita numeroon 112 heti
esimerkiksi silloin, kun 
•	 eläin kohtaa väkivaltaa
•	 eläin on pulassa paikassa, josta se ei pääse 

pois
•	 tilanne on vaarallinen eläimelle ja ihmisille, 

on tapahtunut esimerkiksi hirvikolari.

Jos et tiedä miten toimia, kysy neuvoa.
•	 SEYn eläinsuojeluneuvojan yhteystiedot  

ovat netissä osoitteessa: sey.fi/elainsuojeluneuvojat 

•	 Paikallisen eläinsuojeluyhdistyksen yhteystiedot 
ovat netissä osoitteessa: sey.fi/jasenyhdistykset

•	 Voit kysyä neuvoa myös Eläinsuojelu-chatistä  
suomeksi tai englanniksi osoitteesta: sey.fi

Sinun ei tarvitse kertoa omaa nimeäsi,
kun kysyt neuvoa näistä paikoista.

Jos eläin tarvitsee apua heti,
soita hätänumeroon 112.

http://sey.fi/elainsuojeluneuvojat
http://sey.fi/jasenyhdistykset
http://sey.fi
http://sey.fi/elainsuojeluneuvojat
http://sey.fi/jasenyhdistykset
http://sey.fi


Eläintä tulee kohdella  
ja kouluttaa hyvin

Eläin oppii parhaiten silloin,
kun jokin tapahtuma toistuu samalla tavalla
ja eläin saa mukavan palkinnon.

Jos eläimen opettaminen on vaikeaa,
kysy apua eläintenkouluttajalta.
Hyvä kouluttaja ei koskaan pakota  
tai rankaise eläintä,
esimerkiksi lyö tai vedä hihnasta.

Eläimen koko ei vaikuta siihen,  
miten eläin kokee maailman.
Kun kosket tai hoidat eläintä, varo, 
että et aiheuta sille kärsimystä tai kipua.

SEY toimii eläinten hyväksi
Tämän oppaan on tehnyt
SEY Suomen eläinsuojelu. 
SEY on Suomen suurin eläinsuojelujärjestö 
ja eläinsuojelun asiantuntija. 
SEY on ollut suomalaisen eläinsuojelun edelläkävijä
jo yli sadan vuoden ajan.

SEY pyrkii estämään eläinsuojeluongelmia
ja auttamaan eläimiä, joilla on hätä.
Eläinsuojelutyössä on mukana 
noin 40 jäsenyhdistystä, 80 eläinsuojeluneuvojaa
ja tuhat vapaaehtoista ihmistä.

Myös kala kokee kipua.
Et voi jättää kaloja ilman hoitoa
esimerkiksi loman ajaksi.
Kalasta niin, että tuotat kaloille 
mahdollisimman vähän kipua ja stressiä.


